
 

 

Udtalelse vedr. udkast til kvalitetsrapport på 6-18-årsområdet 
 

27. januar 2020 

 

Skolebestyrelsen ved Skødstrup Skole har med interesse læst udkastet til kvalitetsrapporten på 6 
– 18 års området. 

Skolebestyrelsen er positiv overfor målet om at forenkle og smidiggøre kvalitetsopfølgning til 
Byrådet og samtidig knytte de politiske drøftelser tættere sammen med den pædagogiske praksis. 
Vi ser gerne dette afspejlet i den efterfølgende proces, så flest mulige vinkler kobles sammen. 

Skolebestyrelsen ser positivt på, at der for enkelthedens skyld peges på de tre temaer: 
Læringsmiljøer, fravær og faglig udvikling. Vi vurderer, at det har stor betydning for skolerne 
fremover, at de fysiske rammers betydning for læringsmiljøet prioriteres højt.  

Dog skal der i denne sammenhæng også tænkes på, at der både er nationale krav til 
kvalitetsrapporten, krav fra Aarhus Kommune samt lokale ønsker fra skolebestyrelse, MED-udvalg 
og ledelse om fokus og indsatser. 

Skolebestyrelsen ønsker en gennemsigtig og enkel kvalitetsrapport, der åbner op for lokale 
drøftelser og indflydelse på kvalitetsopfølgningen. 

Vi foreslår derfor, at en enkel rapport bør følges op med et lokalt bilag, der kan styrke og 
tydeliggøre aktørperspektivet/borgerperspektivet. Det kan fx være et lokalt referat, der 
sammenfatter oplevelser og vigtige pointer fra en kvalitetssamtale. Referatet bør have et særskilt 
fokus på det lokale præg i kvalitetsrapporten, hvor skolebestyrelse, elever, medarbejdere og 
ledelse får indflydelse og dermed skaber et fælles lokalt ejerskab.   
 
På skolebestyrelsens vegne. 
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Skolebestyrelsesformand 


